
Dagsorden til korpsledelsesmøde
Dato: 06.03.2024 Tid: 17.00-20.45 Sted: Spejder Sport, Værløse

Til stede: Fra Korpsledelsen: Kristine Clemmensen-Rotne, Mathias Faaborg, Alberte Westergaard, Anders Finderup, Anna Bøggild, Emma Klostergaard, Erik Korup, Jeppe Englev, Karen Bjerre, Mikael Andersen, Søren Eriksen, Thomas Frankel Goul

Fra Korpskontoret: Morten Gade, Martin Larsen, Peter Tranevig, Mai Mc Cracken (referent)

Punkt Est. tid TidspunktSlut Type* Titel Bilag Gæst Referat

0 00:00 17:15 17:15 Skriftlig indstilling: Salg af skove Korpsledelsen godkendte indstillingen i skriftlig behandling.

0 00:00 17:15 17:15
Skriftlig indstilling: 
Korpsrådsmøde 2024-26 Korpsledelsen godkendte indstillingen i skriftlig behandling.

1 00:10 17:00 17:10 Check-ind
Thomas Vangsgaard & 
Peter Krogsgaard

2 01:30 17:10 18:40 Å-O
Besøg hos Spejder Sport - 
rundvisning, oplæg og middag

Thomas Vangsgaard & 
Peter Krogsgaard

Thomas Vangsgaard (direktør i Spejdersport) gav en status på 
Spejdersport. Der var her stor fokus på distribution, herunder både de 
almene butikker, og nye initiativer. Det store fokus er pt på bæredygtige 
initiativer og at prøve at lave en endnu grønnere forretning. Der var 
derefter tid til spørgsmål fra korpsledelsen. 

3 00:30 18:40 19:10 L-D Vækststrategi 3.1 Oplæg til vækststrategi

Korpsledelsen har på sidste møde drøftet hvilke pointer der er vigtige i 
forhold til en ny vækststrategi. Disse pointer er der blevet arbejdet med på 
korpskontoret og der er nu udviklet et oplæg til en videre drøftelse. Det er 
vigtigt for korpsledelsen at få skabt en vækststrategi der kan rumme 
mange enheder, og som kan give korpset en organisk vækst, og give 
flere børn og unge muligheden for at være spejdere. Derfor prioriteres 
dette højt, og diksuteres af flere omgange, for at nå det bedste resultat. 

4 00:10 19:10 19:20 Å-O
Deltagerevaluering - 
korpsrådsmøde 2023 4.1 Evalueringsrapport

Der opfordres til at eventuelle spørgsmål tages bilateralt. Korpsledelsen 
tog orienteringen til efterretning. 

5 00:10 19:20 19:30 Pause

6 00:10 19:30 19:40 Å-B Ejendomsstrategi 6.1 Strategi til godkendelse

Der er længe blevet arbejdet engageret med at udarbejde en 
ejendomsstrategi, som nu sættes til beslutning. Denne er udarbejdet af 
det dygtige ejendomsudvalg, i samarbejde med de mange 
hårdarbejdende frivillige på de enkelte ejendomme. Processen har været 
lang og grundig for at flest muligt på ejendomsområdet kan se sig selv i 
den udarbejdede strategi. Korpsledelsen sætter meget stor pris på de 
frivillige der bruger deres energi på ejendomsområdet, og korpsledelsen 
er glade for at der nu ligger en samlet strategi for alle korpsets 
ejendomme. 

Ejendomsstrategien er godkendt. 

7 00:10 19:40 19:50 L-O Økonomisk status 7.1 Notat vedr. økonomisk status

Korpsledelsen takkede for den grundige orientering om korpsets sunde og 
stærke økonomi. Det er et væsentligt input til den kommende 
budgetproces.

9 00:05 20:00 20:05 Å-B Politik for udlån til enheder 9.1 Politik til godkendelse

Der er udarbejdet en politik for udlån af midler til enheder i korpset, for at 
have klare retningslinjer for hvornår korpet kan låne midler ud til 
enhederne. 

Korpsledelsen godkendte politikken.

8.1 Internt regnskab
8.2 Eksternt regnskab

Forventninger til årsregnskab 
2023

Korpsledelsen har fået korpskontorets forventninger til regnskabet for 
2023. Morten gennemgik hovedpointerne fra regnskabet, og der var 
derefter tid til spørgsmål og kommentare, til regnskabet. Der vil på næste 
møde være besøg af både regnskabschef og revisor.8 00:10 19:50 20:00 L-O



11 00:10 20:10 20:20 Å-O Nyt fra generalsekretæren

Der er mange barsler i år, så kontoret arbejder hårdt for at løse alle 
opgaver. 
Ild, mad og fællesskab – vores nye grønne bålkogebog kommer i påsken. 
Der er kommet en afgørelse fra Tipsnævnet, hvor DDS har fået medhold. 
Der kan læses mere på tipsnævnets hjemmeside, hvor man også kan 
finde afgørelsen. 
Undersøgelse foretaget på dds.dk 
Folkemøde – Spejderne sender 60 unge spejdere afsted, og DDS sender 
også et par repræsentanter, så vi er til stede.  
Der er fuld gas på uddannelsesarrangementer – ViTal, 
gruppledelseskonference (i regi af Spejderne), akademi for 
divisionsledelser og meget andet godt. 
Spejderideen – der er udsolgt af de tryk vi fik lavet i første omgang så der 
er bestilt flere, så flere kan få glæde af det flotte arbejde 
Brejning - nyt best. Medlem - Kasper Staunskær Frandsen er indsat i 
bestryrelsen 

12 00:05 20:20 20:25 Å-O Nyt fra SAF

Martin er genvalgt til tipsudvalget. 
Der er kommet el-ladestandere både på Holmen og på Stevninghus i 
samarbejde med OK
Igang med at sælge de to stykker skov, der tidligere er orienteret om 
Der er blevet tilknyttet en bygherrerrådgiver til Holmenprojektet - der er 
markedsdialog med arkitekter om opgaven - første spadestik kommer 
efter sommerferien 
Der er dialog med potentielle kommende lejere på Holmen - begynder 
langsomt at blive mere konkret 

13 00:10 20:25 20:35 Å-O Nyt fra spejdercheferne Skubbes til senere tidspunkt. 
14 00:10 20:35 20:45 Check-ud

Type:      Å = Åben     L = Lukket     O = Orientering     D = Drøftelse     B = Beslutning

10.1 Revideret økonomivejledning
10.2 Sammenligningsdokument10 00:05 20:05 20:10 Å-B Økonomivejledning

Bæredygtigheden er blevet skrevet ind i økonomivejledningen, og der er 
rettet enkelte takster. 

Korpsledelsen godkendte vejledningen.


